

Title (en)

Demoulding emulsion for concrete.

Title (de)

Trennemulsion zum Trennen von Beton aus einer Form.

Title (fr)

Emulsion de démolage pour beton.

Publication

EP 0635342 A1 19950125 (DE)

Application

EP 93111884 A 19930723

Priority

EP 93111884 A 19930723

Abstract (en)

A demoulding emulsion for releasing concrete from a mould is provided. The emulsion comprises from 145 to 200 parts by weight of water, from 7 to 35 parts by weight of a fatty acid ester having from 12 to 18 carbon atoms in the fatty acid radical, from 2 to 13 parts by weight of a dialkyl ether having from 6 to 12 carbon atoms per alkyl radical, from 1 to 10 parts by weight of a fatty alcohol having from 12 to 18 carbon atoms and from 0 to 4 parts by weight of a fatty acid amide having from 12 to 18 carbon atoms. The demoulding emulsion has the advantage that, on the one hand, it leads to a concrete body having excellent surface quality and, on the other hand, ensures that after demoulding the concrete body the surface of the mould is free of undesired deposits.

Abstract (de)

Angegeben wird eine Trennemulsion zum Trennen von Beton aus einer Form. Die Emulsion besteht aus 145 bis 200 Gew.-teilen Wasser, 7 bis 35 Gew.-teilen eines Fettsäureesters mit 12 bis 18 Kohlenstoffatomen im Fettsäurerest, 2 bis 13 Gew.-teilen eines Dialkylethers mit 6 bis 12 Kohlenstoffatomen pro Alkylrest, 1 bis 10 Gew.-teilen eines Fettalkohols mit 12 bis 18 Kohlenstoffatomen und 0 bis 4 Gew.-teilen eines Fettsäureamids mit 12 bis 18 Kohlenstoffatomen. Die Trennemulsion hat den Vorteil, daß sie einerseits zu einem Betonkörper mit ausgezeichneter Oberflächenqualität führt und andererseits sicherstellt, daß nach dem Entformen des Betonkörpers die Oberfläche der Form frei von unerwünschten Ablagerungen ist.

IPC 1-7

B28B 7/38

IPC 8 full level

B28B 7/38 (2006.01)

CPC (source: EP)

B28B 7/384 (2013.01)

Citation (search report)

[A] EP 0090707 A2 19831005 - CHRYSO SA [FR]

Cited by

EP2196296A1; EP3067463A1; WO2016142068A1; US10676870B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0635342 A1 19950125

DOCDB simple family (application)

EP 93111884 A 19930723